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Referat - beslutninger 

 
1. Siden sidst 30 min.  

Formanden: 

Sidste bestyrelsesmøde var uden deltagelse af ledelsen, formanden forsøger at berøre 

relevante emner fra sidst til dagens møde.  

Der vises tegninger af ny sikker skolevej fra kirken til Assendorf/Assentoft.   

Formand har deltaget i opfølgningsmøde med lokalrådet, der søger at opføre en ny 

dagligvarebutik ved rundkørslen, dette forventes tidligst at kunne ske i 2027. 

 

Høringssvar er sendt afsted til Børn-og Familieudvalget, Landsbyordningen Engum har valgt 

ikke at anføre forslag til besparelser ind i deres svar, til forskel fra mange andre steder, dette 

ud fra den antagelse af, at det er en politisk beslutning at tage stilling til eventuelle 

besparelser.  

 

Man fremskynder via (helhedsplan) anlægsudgifter fra 25 til 24, måske det får økonomisk 

betydning for Engum. 

  

Vinterfest har været afholdt med deltagelse af næsten alle børn, lidt færre forældre deltog.  

Næste år skal vi gerne ud med planlægningen lidt før.  

 

5. og 6. klasse bliver slået sammen til næste år, det er vigtigt at de til trods for, at de har 

undervisning i samme rum, er to enheder. Det anses som værende vigtigt, at det præsenteres 

ordentligt for forældrene, at begrundelsen er både økonomisk og for en bedre dynamik i 

klassen, der er en skæv kønsfordeling i begge klasser p.t. Hensigtsmæssigt, at vi fremover 

bygger bro og skaber relationer på tværs og derved polstrer de sociale fællesskaber.   

 

Ledelsen.  

Der bliver to 0. klasser efter sommerferien, dette viser, at vores mål, at forældre vælger 

Engum lykkes, der er indskrevet 42 nye elever. Som noget nyt har man i forbindelse med 

indskrivning til 0. klasse haft mulighed for at booke en tid, positiv tilbagemelding på dette, 

der opleves mindre ventetid. Der er opsamling i marts, men lige nu er der indskrevet 42 

elever. Flere har valgt Engum fordi det er en lille skole. 

Tanken er, at de to klasser placeres tæt på SFO. 

 

Der bliver ikke afholdt samtaler til stillingen som afdelingsleder af børnehuset, dette til trods 

for at der var flere ansøgninger end sidst, var der ikke kvalificerede til stillingen. Der er lige nu 

ro i huset, mindre sygefravær og positiv tilbagemelding fra personalet og forældre. Vigtigt at 

vi finder den bedst egnede til stillingen. En pædagogisk konsulent kunne være en mulighed, 

der er endnu ikke taget endelig beslutning om hvilken profil der ønskes til stillingen.  

 

Engumhus.  
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Der er mere ro på Engumhus lige nu, alle stillinger er besat og forældresamarbejdet går godt. 

En lærer overgår fra Engumhus til Engum Skole efter 23 år ved skolen.  

 

Der arbejdes med re-visitation af alle elever. 

 

Afd. Leder ved Engumhus har været valgt til onboarding arrangement for nye ledere i Vejle, 

hvor hun blev interviewet af kommunaldirektør Nils Ågesen, vigtigt med fokus på de gode 

historier.  

 

Medarbejderne 

Til arbejdsdag er der fra medarbejderne et ønske om at siden på bålhytten rykkes, så den er 

mere hensigtsmæssig i forhold til vind.  

 

Forældregrupper 

Der skal arrangeres fællesspisning ved daginstitutionen i løbet af foråret, ønsket er 

planlægning i marts og afholdelse i april, der arbejdes på det. Det er vigtigt at inddrage 

vuggestueforældrene, pædagogerne kan også være med til at italesætte det.  

Der arbejdes på en arbejdsdag efter påske med fokus på den ene legeplads til 

vuggestueområdet.  

 

2. Økonomi – orientering 5 min  

Økonomien indtil nu går i 0., men fordi vores økonomi er anlagt ud fra et minimum 22 elever i 

hver klasse, økonomien er fortsat presset.  

 

3. Klassedannelse – 20 min 

Forslag til princip gennemgås der laves få justeringer og forslaget godkendes.   

 

4. Bring your own device – 15 min. 

Der er forslag om ny strategi, at børn ved Landsbyordningen fra mellemtrinnet selv medbringer 

deres egen computer, hvis der er mulighed for det. Hvis man ikke selv er i stand til at anskaffe sig 

en computer vil man kunne låne en ved Landsbyordningen, man skal så udfylde en låneseddel. 

Flere skoler omkring os har indført dette, det kan være rettidigt omhu at begynde at sætte det i 

søen nu fremfor senere. De nuværende klassesæt forældes og der bliver færre og færre brugbare 

computere, der skal vedligeholdes. Der skal kigges på opbevaring, det forsikringsmæssige og 

status på dem vi har.  

Punktet sættes på til næste møde.   

 

5. Timefordelingsplan – 10 min  

Der er lagt op til at fordeles timer som sidste år. 

 

Der er et ønske om at 6. klasse har to lektioner mere end dette år, så spændet mellem 6. klasse 

og 7. klasse ikke er for stort.  

 

Det besluttes, at vi tager et år mere med samme fordeling som sidste år. 

 

6. Fastholdelse af elever – hvordan forebygger vi elevafgang på mellemtrinnet -30 min 
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Emnet omkring elevafgang i især mellemtrinnet drøftes fortsat, vigtigt med løbende 

kommunikation omkring dette også på tværs af årgangene, fokus på det der fungerer, at vi 

også ser fremad i stedet for bagud. Opmærksomhed på at det ikke har en dominoeffekt.  

Ideer til styrkelse af fællesskabet: 

• Antimoppe strategier. 

• Invitere/insistere at forældregruppen har fokus på alle i klassen. 

• At det er de primære voksne, der går med ud og følger børnene. 

• 3 gårdvagter. 

• At dialog/udvikling af og om fællesskabet forstærkes også længere op i klasserne. 

• Inddrage både børn og forældre. 

• Fællesspisning og forældrekaffe. 

• Indføring af ugebrev. 

• Fokus på klassementorens rolle. 

• To skole/hjem samtaler årligt, måske en tvungen og en frivillig. 

7. Bussen – 10 min. 

Der er umiddelbar stemning for at bussen beholdes. Kan man finde en ekstern, der kan 
hjælpe med at køre bussen? 
Økonomi omkring bussen sættes på dagsorden til næste møde.    
 

8 Evt.  

Næste møde er 24. april med fælles spisning, der bedes meldt tilbage senest den 
19.04.2024 om man spiser med.   

 

 
 
 
 
 
 
 
Deltagere: 
Fællesbestyrelsen 
 
Fraværende: 
 
Tina og Jette 
 
 


